

N A T O



O T A N

P R E S S   S E R V I C E

S E R V I C E   D E   P R E S S E

OTAN/NATO, 1110 Bruxelles ■ Téléphone : 41.00.40 - 41.44.00 - 41.44.90

PRESS RELEASE (72)11

Brussels, 23rd October, 1972

PRESIDENCY OF THE NORTH ATLANTIC COUNCIL

Mr. Norbert Schmelzer, Minister of Foreign Affairs of the Netherlands, has assumed the position of President of the North Atlantic Council, succeeding Mr. Gaston Thorn, Minister of Foreign Affairs of Luxembourg. Mr. Schmelzer will serve as President of the Council until 17th September, 1973.

In accordance with the custom, the Presidency is assumed for a year by each member country in alphabetical order. Greece, which has reserved its right to nominate the President for 1973-74 has not exercised this right this year as Mr. G. Papadopoulos, Prime Minister and Minister of Foreign Affairs, is prevented from accepting the Presidency because of his main responsibilities in Greece.

---

COMMUNIQUE DE PRESSE (72)11

Bruxelles, le 23 octobre 1972

PRESIDENCE D'HONNEUR DU CONSEIL DE L'ATLANTIQUE NORD

M. Norbert Schmelzer, Ministre des affaires étrangères des Pays-Bas, a pris la succession de M. Gaston Thorn, Ministre des affaires étrangères du Luxembourg, à la présidence d'honneur du Conseil de l'Atlantique Nord. Il occupera ce poste jusqu'au 17 septembre 1973.

La coutume veut que la présidence d'honneur du Conseil soit assumée pendant un an par chacun des pays membres dans l'ordre alphabétique. La Grèce s'est réservé le droit de désigner le Président d'honneur pour l'année 1973-1974. Elle n'a en effet pas pu exercer ce droit cette année, M. G. Papadopoulos, qui est à la fois Premier ministre et Ministre des affaires étrangères, se trouvant dans l'impossibilité d'accepter la présidence d'honneur en raison de ses hautes responsabilités en Grèce.